
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 15
Nové Sady

Č. 9 / 2023 02. 10. 2023 / 19:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: PhDr. Alena Adamíková, Bc. Miluše Přibylová, Ing. Martin Jirotka, Michal Frantík, Jaroslav
Krátký, Michael Rejman, Ing. Jan Rakovský, Ing. arch. Pavel Grasse, doc. RNDr. Radim Jan
Vašut Ph.D.

Omluveni: Bc. Stanislav Hampl DiS., Ing. Julius Přenosil

Hosté: ing. Helena Přibylová, ing. Karin Dienstbierová, Jan Šťota, zástupce MPO

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

Usnesení:
Schválení programu schůze.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

1.1 Vystoupení zástupců MPO a PČR
Podněty občanů nebo členů adresované přítomným zástupcům MPO a PČR.

1.2 Představení studie úpravy veřejné zeleně na ul. Myslbekova a Špálova
Představení studie úpravy veřejné zeleně na prostranstvích na ul. Myslbekova a Špálova a diskuze k ní.

1.3 Podněty občanů
Projednání podnětů občanů (přednesené osobně, obdržené emailem).

1.4 Podněty a oznámení MMOL

Diskuze o žádostech/oznámení z MMOL.

1.5 Různé
Další body jednání dle podnětů členů komise.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Podněty od KMČ

předány podněty MPO týkající se parkování automobilů

3 Vystoupení hostů

3.1 Obnova veřejné zeleně na prostranstvích na ul. Myslbekova a Špálova
Paní ing. H. Přibylová a ing. K. Dienstbierová představily studii obnovy prostoru veřejné zeleně na ul.
Myslbekova a Špálova. Byly diskutovány různé variant úprav ploch, sortiment dřevin, zachování fragmentu
původní plastiky s kašnou a definovány dílčí úkoly k vyřešení.

Usnesení:
Komise se usnesla na:
a) v parčíku na ul. Myslbeka podporuje variantu ("1C") rozšířené plochy chodníku, posunutí stávající autobusové



zastávky blíže prostoru parkoviště a veřejnou zeleň podtrhující význam chráněného stromu metasekvoje čínské;

b) v parčíku ve vnitrobloku na ul. Špálova podporuje variantu s vytvořením relaxačních prostor zastíněných
vhodnými stromy a vytvoření lemu z kvetoucích druhů dřevin (šácholan japonský);
c) zachování fragmentu původní plastiky v podobě kašny s mozaikou, která představuje významnou
reminiscenci bruselské fontány (EXPO 1958);
d) komise podporuje návrh vytvoření informačních panelů na stěnách autobusové zastávky, která bude
informovat o zdejší plastice a o chráněné metasekvoji.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

3.2 Dopravní komplikace na ul. Nebeská a v okolí
Paní A. Pagáčová (email ze dne 4.9.2023) upozornila, že kolaps dopravy na ul. Nebeská v důsledku
rekonstrukce železničního přejezdu na ul. Střední/Dolní Novosadská šlo předejít lepší komunikací mezi PČR a
MMOL.

Usnesení:
Vzhledem k tomu, že omezení a komplikace v dopravě skončily, bere Komise oznámení na vědomí, ale více již
není možné rešit. 

Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0

3.3 Místní rozhlas
Manželé L. a P. Velečtí (email ze dne 5.9.2023) žádají o co nejmenší využívání veřejného rozhlasu, žádají
používání rozhlasu jen v nutných případech a v čase 18:30.

Usnesení:
Komise nesdílí názor žadatelů. Smyslem rozhlasu je informovat občany o veřejně důležitých informacích a k
využívání rozhlasu dochází poměrně omezeně.

Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0

3.4 Jednosměrný provoz v ul. Valdenská, Špálová, Mánesova
Pan J. Polách (email ze dne 12.9.2023) se znovu obrací s podnětem na řešení současné dopravní situace v
lokalitě Nové Sady - ulice Valdenská, Špálova, Mánesova s návrhem na zjednosměrnění této lokality.
 

Usnesení:
Dle vyjádření ing. L. Klevara (ODÚR) ze dne 21.3.2023 dojde k posouzení zavedení jednosměrného provozu na
ul. Valdenská a Špálova v rámci rozšíření zóny placeného parkování v průběhu letošního roku. Komise vznese
dotaz, zda již došlo k nějakému posunu při řešení tohoto podnětu.

Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0

3.5 úprava nevyužívané plochy mezi ul. Zikova a Trnkova
Pan M. Gubek (email ze dne 22.9.2023) žádá o posouzení možnosti výstavby herních prvků pro děti nebo
workoutových stanovišť, v místech, které je nevyužito a nefunguje ani jako veřejná zeleň (viz přiložené schéma).

Usnesení:
V současnosti není možné výstavbu po městu požadovat, protože většina pozemků nepatří městu. Vznášíme
dotaz na MMOL, zda bude o pozemky usilovat. Návrh na využití prostranství Komise podporuje. 

Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0

3.6 Zaplevelení chodníků
Pan L. Veselý (27.9.2023) upozornil na zaplevelení v nově vybudovaných liniích na ul. Zikova.

Usnesení:
Odstranění plevelného náletu a zatravnění již bylo realizováno.

Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0

3.7 Dětské hřiště Slavonínské zahrady
Pan M. Rašovský (email ze dne 2.10.2023) - žádost o vybudování dětského hřiště v blízkosti developerského
projektu Slavonínské zahrady (viz schéma), případně se dotazuje, zda je zde něco podobného plánováno.
 

Usnesení:
V současnosti zde není nic plánováno. Podnět může být řešen, až bude developerský projekt dokončen. 

Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Označení cyklostezky v části jednosměrné ul. Krakovská - Předáno
Basketbalové koše na hřišti na ul. Fischerova - Před uzavřením
Starší požadavky



Zápis č. 4/2023 ze dne 03. 04. 2023: Nové lavičky - 5 ks - V realizaci
Zápis č. 4/2023 ze dne 03. 04. 2023: Odvoz papírového odpadu - Vyřešené
Zápis č. 5/2023 ze dne 01. 05. 2023: Návrh umístění nových a zrušení starých odpadkových košů v Parku Lásky
a přátelství - V realizaci
Zápis č. 5/2023 ze dne 01. 05. 2023: Výměníkové stanice - Vyřešené
Zápis č. 5/2023 ze dne 01. 05. 2023: Úklid hřbitova - Vyřešené

5 Projednávané záležitosti

5.1 Informovanost KMČ
Pan J. Bednář (email 20.9.2023, KMČ 21 Radíkov) návrh na vytvoření IT rozhraní, které bude automaticky
informovat o akcích Stavebního úřadu nebo dočasných výpadcích dodávky elektrické energie (ČEZ). 

Usnesení:
Komise není adekvátní informační kanál a KMČ 15 návrh na vytvoření zvláštního IT rozhraní nebo aplikace
nepodporuje.

Pro: 0 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.2 Estetizace
Byla diskutovány body související s realizací projektů estetizace:

aktuální stav řešení stavájícího projektu vybudování pěší stezky s využitím betonových šlapáků (doplnění pěších
komunikací v okolí kaple NPPM)
aktuální stav čerpání financí (nákup šlapáků na další projekt)
krátce diskutována iniciativa R. Runtáka (KMČ 13) na vznik psích hřišť v Olomouci, která některým členům
přišla docela smysluplná, jiným dosti absurdní, zatím bez závěru.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Dotaz na kontejnerová stání na ul. Myslbekova a Špálova

V souvislosti se studii k obnově veřejné zeleně na ul. Myslbekova a Špálova vznášíme žádost přesun
kontejnerových na ul. Myslbekova a Špálova z prostor veřejné zeleně (parčíků). Žádáme o posouení možností
přesunu na jiné přilehlé pozemky patřící městu, tak aby nenarušovaly koncepci obou parků. 
Jedná se o: a) zrušení nevzhledného přístřešku na ul. Myslbekova (JV roh parčíku, při okraji parkoviště) a b)
hnízdo na J okraji prostranství vnitrobloku na ul. Špálova (viz schémata v příloze)

2 Změna směru parkování na ul. Myslbekova

V souvislosti se studii k obnově veřejné zeleně na ul. Myslbekova a Špálova vznášíme dotaz na možnost změny
směru parkování z kolmého stání na stání podélné (s ulicí propojující ul. Polská a Myslbekova, zde:
49.5851669N, 17.2529883E).
Kolmé stání narušuje koncepci parku a žádáme o informaci zda existují omezení, která by znemožnila změnu
směru parkování.

3 Větrací šachta v parčíku ve vnitrobloku na ul. Špálova

V souvislosti se studii k obnově veřejné zeleně na ul. Myslbekova a Špálova vznášíme dotaz na větrací šachtu v
parčíku na ul. Špálova (umístěna zde: GPS: 49.5848069N, 17.2531022E). Žádáme o informaci o jakou stavbu
se jedná, k čemu slouží a do jaké míry zasahuje do podzemí. Zároveň zda je možné stavbu zrušit tak, aby
nenarušovala koncepci plánované revitalizace parčíku. 

4 Jednosměrný provoz v ul. Valdenská, Špálová, Mánesova

Na podnět ing. J. Polácha (zápis č. 3 ze dne 6.3.2023, bod 3.4) reagoval ing. L. Klevara (ODÚR) vyjádřením
(21.3.2023), že dojde k posouzení zavedení jednosměrného provozu na ul. Valdenská a Špálova v rámci
rozšíření zóny placeného parkování v průběhu letošního roku. Komise proto vznáší dotaz, zda již došlo k
nějakému posunu při řešení tohoto podnětu.

5 Využití plochy prostranství na ul. Zikova

Na základě podnětu p. Gubka (viz bod 3.5 tohoto zápisu) vznášíme dotaz, zda MMOL plánuje v budoucnu
usilovat o získání pozemků (viz přiložená mapa, GPS: 49.5782072N, 17.2548644E), tak by bylo možné
realizovat využití pozemku veřejností (zeleň, dětské hříště atp.).



8 Obecné informace

8.1 Oznámení MMOL

Č. j. SMOL/238216/2023/OS/PK/Vlc - spis. zn. S-SMOL/238153/2023/OS - oznámení o povolení zvláštního
užívání místní komunikace v ul. Rožňavská 18, 19, 21 (vozovka, chodník) dne 8.9.2023 (Novosadské slavnosti)
Č. j. SMOL/261350/2023/OMAJ/MR/Pen - spis. zn. S-SMOL/229055/2020/OMAJ/Peň - oznámení o usnesení
Zastupitelstva města Olomouce, které vbyhovělo žádosti manželů Flegelových o prodeji části pozemku parc. č.
88/20.

8.2 Průběh schůze KMČ - změna
Kvůli absenci předsedy KMČ S. Hampla (nemoc) vedl jednání Komise J. Krátký.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 9 / 2023

Datum schválení zápisu: 05. 10. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Bc. Stanislav Hampl DiS.

Zapsal/a:
doc. RNDr. Radim Jan Vašut Ph.D.

Ověřil/a:
Bc. Stanislav Hampl DiS.


